

國立成功大學能源工程國際學位學程學生逕行修讀博士學位作業規定  
NCKU International Degree Program on Energy Engineering (IDPEE)  
Requirements for Exceptional Students to  
Transfer Directly into Doctoral Programs

106.3.10 一〇五學年第二學期第一次系務會議修正通過

一、本作業規定依據國立成功大學「學生逕行修讀博士學位作業規定」訂定之。

Part 1

These requirements are in accordance with the “NCKU Requirements for Exceptional Students to Transfer Directly into Doctoral Programs.”

二、申請逕修讀博士學位學生，由原就讀或相關系、所、院、學位學程助理教授以上二人推薦，提出申請，經甄試及甄審會議通過，報校部核定後，得逕行修讀博士學位。

申請逕修讀博士學位學生資格如下：

(一) 學士班應屆畢業生（含申請提前畢業生）具下列條件之一者：

1. 學業成績平均80分以上，具研究潛力者。
2. 名次在該班學生前三分之一以內，具研究潛力者。

(二) 碩士班修業一年以上，第一學年兩學期之學業成績，具下列條件之一者：

1. 學業成績平均80分以上，具研究潛力者。
2. 名次在該班學生前三分之二以內，具研究潛力者。

Part 2: Students who wish to apply for the Advancement in Doctoral Degree Program must obtain at least two (2) references of recommendation letter from the Assistant Professor (or above) of their Major Department Program/ College Department Program/ Academic Division Program and apply through the desired Major Department Program/ College Department Program/ Academic Division Program. Potential candidates will be preliminary examined and authorized by the Major Department Program/ College Department Program/ Academic Division Program in the advancement conference. The list of the qualified candidates will be submitted to the Registration Section of Administration Office, and approved by the principal. The qualified students will be permitted to enroll in the Advancement in Doctoral Degree Program.

Students who wish to apply for the Advancement in Doctoral Degree Program must meet the following qualifications:

Subpart 1: Prospective graduating students of Bachelor's Degree Program (including students who have applied for early graduation) must meet one of the following criteria for admission consideration:

- A. Students who wish to continue their graduate degree program must maintain a minimum grade point of eighty (80) or above and possess potential research ability.
- B. Students who wish to continue their graduate degree program must be ranked at the top one-third (1/3) of their class and possess potential research ability.

Subpart 2: Graduate students of Master's Degree Program who have successfully completed their first academic year of studies with the earned grade point of their first year of studies meeting one of the following criteria for admission consideration:

A: Students who wish to continue their graduate degree program must maintain a minimum grade point of eighty (80) or above and possess potential research ability.

B: Students who wish to continue their graduate degree program must be ranked at the top two-third (2/3) of their class and possess potential research ability.

### 三、申請程序：

(一)申請逕行修讀博士學位者，請於規定時間至系辦繳交申請表及附繳資料：

1. 大學部應屆畢業生繳交學士成績單
2. 碩一生交學士成績單及先交碩一上學期、或碩二生交學士成績單及交第一學年兩學期之學業成績單。  
經系審查碩一、二研究生於碩一兩學期內修滿18（含）以上學分（含抵修學分，專討學分不計），兩學期學業成績在該班（組）名次前三分之二以內，且具備其他特殊情形經指導教授特別推薦並經本系甄試委員會評審為成績優異。
3. 修讀博士學位研究計劃書
4. 助理教授以上二人推薦函（表：碩士生申請逕修博士班入學推薦書。）
5. 參加該學年度逕修博士班甄試：
  - (1) 學生逕行修讀博士班之甄試將與博士班研究生入學考試同時舉行，時間依本校碩、博士招生簡章日期及經系務會議通過。
  - (2) 核准逕修讀博士學位之學士班應屆畢業生於學期開始前須取得學士學位，否則取消逕修讀博士學位資格。核准逕讀博士學位學生，不得申請保留學籍。
  - (3) 碩一、二研究生於下學期提出逕修博士學位申請不得同時又申請碩士學位考試。碩一生經系審核通過逕修博士學位者請於學期結束7月初至系辦補送碩士第一學年兩學期之學業成績單。

### Part 3

#### Application procedure:

- A. Applicants for the Advancement Doctoral Degree Program shall submit the application and the following materials to the IDPEE office:
  1. For undergraduate students: undergraduate academic transcript.
  2. For master's students: First-year master's students shall submit undergraduate and first semester transcripts; second-year master's students shall submit undergraduate and first-two semester transcripts. Students shall take at least 18 credits within the first two semesters of the Master's program and the average class ranking shall be at top two-thirds of the class.
  3. Doctoral degree research proposal.
  4. Two recommendation letters by assistant professors or above.
  5. Taking Preliminary Examination of the Advancement in Doctoral Degree Program:
    - a. The Preliminary Examination will take place simultaneously with the Doctoral Admission Examination. The date and time will be announced according to the Admission Examination Handbook and approved by the Department Affairs Committee.
    - b. Prospective graduating students of Baccalaureate Degree Program who admitted to the Advancement in Doctoral Degree Program must acquire the Baccalaureate Degree prior to the beginning of the semester of the Advancement in Doctoral Degree Program, or otherwise the admission to the Advancement in Doctoral Degree Program will be revoked. Prospective students with the Advancement in

Doctoral Degree Program granted shall not be permitted to apply for the admission reservation.

- c. Graduate students of Master's Degree Program who apply for the Advancement in Doctoral Degree Program will forbid attending Master's Degree Graduation Examination. Prospective students with the Advancement in Doctoral Degree Program granted shall submit their first year academic transcripts to the department office by early July.

四、將甄審通過名單有關資料及甄試委員會會議記錄，於每年7月31日、1月31日前提報教務處彙辦相關簽核事宜。

#### Part 4

The Academic Division Program shall submit information related to the list of qualified candidates of the Advancement in Doctoral Degree Program and the meeting minute of Preliminary Examination Committee of the Advancement in Doctoral Degree Program to the Registration Section of Administration Office before July 31th and January 31th each year for approval.

五、逕修讀博士學位之學生因故中止修讀博士學位或未通過博士學位候選人資格考核，經系、所、院、學位學程相關會議審查通過，校長核定後，得申請回原系、所、院、學位學程或相關系、所、院、學位學程碩士班就讀。

前項學生依規定修畢碩士應修課程，提出論文，經碩士學位考試委員會考試通過者，授予碩士學位，其在博士班修業時間不併入碩士班最高修業年限核計。

#### Part 5

Advancement in Doctoral Degree Program students who must terminate the studies due to legitimate reason or failed the Preliminary Qualification Examination of Doctoral Degree Candidate, with the review from the corresponding Major Department Program/ College Department Program/ Academic Division Program and the approval from the principal, shall return to the formerly- enrolled or related Master's Degree Program in the corresponding Major Department Program/ College Department Program/ Academic Division Program. The affected students shall follow the academic requirement for Master's Degree Program, submit the thesis paper, and pass the Master's Degree Graduation Examination. If the above criteria are achieved, Master's Degree will be granted. The time enrolled in the Doctoral Degree Program does not count toward the maximum allowance time enrolled in the Master's Degree Program.

六、逕行修讀博士學位學生修業期滿，通過博士學位候選人資格考核，但未通過博士學位考試，其博士學位論文經博士學位考試委員會認定合於碩士學位標準者，得授予碩士學位。

#### Article 6

Graduate students who completed required courses for the Advancement in Doctoral Degree Program and passed the Preliminary Qualification Examination of Doctoral Degree Candidate but did not pass the Doctoral Degree Graduation Examination shall have the doctoral dissertation reviewed by the Doctoral Degree Graduation Examining Committee using the guidelines established for Master's Degree Program. If the acceptance criteria are met, Master's Degree will be granted.

七、碩士班學生經本校核定准予逕修讀博士學位者，非經自請撤銷逕修讀博士學位資格，不得再參加原碩士班學位考試。

#### Article 7

Graduate students of Master's Degree Program who are granted approval to enroll in the Advancement in Doctoral Degree Program shall not withdraw from the program. Graduate students of Master's Degree Program who voluntarily withdraw from the Advancement in Doctoral Degree Program will forbid attending Master's Degree Graduation Examination.

八、本作業規定經系務會議通過後施行，修正時亦同。

#### Article 8

These requirements, with any applicable modification, will be executed once the approval is granted.

